
  PROTOKÓŁ Nr IV/ 2024 

                 z Sesji Rady Gminy Raciążek  

                  z dnia 17 września 2024 r. 

 

LISTA RADNYCH OBECNYCH NA POSIEDZENIU RADY 

lp nazwisko imie status podpis 

1 Drzewiecka Danuta obecna   

2 Gierszewska Agnieszka obecna   

3 Jeliński Łukasz obecny   

4 Kopaczewska Marlena Malwina obecna   

5 Korubski Łukasz Mikołaj obecny   

6 Kosmal Sławomir obecny   

7 Kozłowska Monika obecna   

8 Mania Marzena obecna   

9 Niedźwiedzka Agnieszka obecna   

10 Partycka Wioletta Magdalena obecna   

11 Sadowski Krzysztof obecny   

12 Sobczak Grzegorz obecny   

13 Sobociński Andrzej obecny   

14 Szymańska Monika obecna   

15 Wypij Marlena Stefania obecna   

 

obecni 15 

wszyscy 15 



procent 100,00 % 

Kworum zostało osiągnięte 

 

PORZĄDEK OBRAD 

1. Otwarcie obrad IV Sesji Rady Gminy   (10:06:56 - 10:07:47) 

Godz. rozpoczęcia obrad – 10.00 

Lista obecności wg załącznika do protokołu. 

Obradom Przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy – p. Andrzej 
Sobociński 

Otworzył obrady IV Sesji Rady Gminy Raciążek kadencji 2024 – 2029. 
 
Przewodniczący Rady Gminy powitał wszystkich Radnych Gminy Raciążek, 
Wójta Gminy Raciążek wraz z pracownikami Urzędu Gminy, Sołtysów, 
Mieszkańców Gminy.  

 

2. Stwierdzenie quorum   (10:07:48 - 10:07:51) 

Aktualny skład Rady Gminy Raciążek wynosi 15 Radnych. Na podstawie listy 
obecności stwierdzam, iż w Sesji uczestniczy 15 Radnych. 
 
 Rada dysponuje wymaganym quorum, co oznacza, że może obradować                      
i podejmować uchwały w sprawach objętych dzisiejszym porządkiem sesji.  
Obrady są prawomocne.  

 

3. Przyjęcie porządku obrad   (10:07:52 - 10:07:57) 

Przewodniczący Rady Gminy – przedstawił zaproponowany porządek 
obrad – zał. do protokołu. 
Pytał czy są uwagi do zaproponowanego porządku obrad. 

W związku z tym, że Radni nie wnieśli    uwag Przewodniczący Rady Gminy 

poddał pod głosowanie: kto z Państwa jest za przyjęciem porządku obrad.  



 

3.1. głosowanie porządku obrad   (10:08:06 - 10:08:23) 

 

głosowanie głosowanie porządku obrad 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 17 września 2024 r. czas 10:08:07 - 10:08:23 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 15 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 



10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

 

Porządek obrad przyjęty został jednogłośnie – 15 głosami za. 

 

4. Przyjęcie protokołu z ostatniej Sesji Rady Gminy   (10:08:48 - 12:27:21) 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że protokoł z III Sesji Radni 
otrzymali na swoje skrzynki i-mailowe. Protokoł jest odzwierciedleniem 
utrwalonego nagrania audiowizualnego odbytej Sesji Rady Gminy. 
 
Zaproponował przyjęcie protokołu bez czytania. 
 
Pytał czy są jakieś uwagi do protokołu.  
 
Radna Agnieszka Gierszewska – wnioskowała o odczytanie w całości 
protokołu z III Sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy rozpoczął odczytywanie protokołu z ostatniej 
Sesji Rady Gminy.  
 
Po ponad 2 godzinach czytania, radna Mania Marzena zgłosiła wniosek                         
o zaprzestanie dalszego czytania i przeprowadzenie głosowania. 
 
Przewodniczący Rady Gminy  ogłosił przerwę. 
 
Po przerwie wniosek radnej Marzeny Mania został poddany pod 
głosowanie. 

 



4.1. wniosek formalny radnej Marzeny Mania o zaprzestanie 

czytania protokółu z III Sesji Rady Gminy   (12:29:36 - 12:29:56) 

 

głosowanie wniosek formalny radnej Marzeny Mani o zaprzestanie 
czytania protokółu z III Sesji Rady Gminy 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 17 września 2024 r. czas 12:29:38 - 12:29:56 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 80 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 1 6.67 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

2 13.33 % nieoddanych 
głosów 

0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir WSTRZYMAŁ SIĘ 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 



9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof WSTRZYMAŁ SIĘ 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika PRZECIW 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

 

 

Wyniki głosowania:    12 radnych głosowało za 

           1 radny był przeciwny 

           2 radnych wstrzymało się 

 

4.2. głosowanie - przyjęcie protokołu z ostatniej Sesji   (12:31:04 - 

12:31:30) 

 

głosowanie głosowanie - przyjęcie protokołu z ostatniej Sesji 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 17 września 2024 r. czas 12:31:12 - 12:31:30 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 93.33 % pula głosów 15 - 



PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

1 6.67 % nieoddanych 
głosów 

0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof WSTRZYMAŁ SIĘ 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

 

Wyniki głosowania:    14 radnych głosowało za 

           0 radnych było przeciwnych 

           1 radny wstrzymał się 

 

 



5. Informacja Wójta z międzysesyjnej działalności   (12:32:02 - 12:38:28) 

 – informacja stanowi załącznik do protokołu 

5.1. wystąpienie Wójta Gminy – Piotra Zabłockiego  (12:38:31 - 12:38:34) 

w uzupełnieniu do informacji p. Wójt powiedział: przedstawiona informacja 

jest od 28 czerwca do 09 września br. Kilka słów komentarza: 

1. Odbyło się spotkanie z przedstawicielami SIMU – jest to Społeczna 

Inicjatywa Mieszkaniowa, na spotkaniu obecny był Prezes p. Jan 

Stocki. Spotkanie miało charakter roboczy, inicjowało pewne 

poczynania. Na ten cel można pozyskać 3 mln.zł. W najbliższym czasie 

postaram się  doprecyzować sprawy z tym związane . 

2. Pkt 24 informacji – jeżeli chodzi o utrzymanie dróg - do tej pory 

skupialiśmy się na usuwaniu zakrzaczenia. Obecnie przystępujemy do 

drugiego etapu – działań związanych z wyrównywaniem dróg, zanim 

przystąpimy do realizacji inwestycyjnych na drogach, musimy te drogi 

doprowadzić do takiego stanu , żeby można było z nich korzystać. 

3. Odbyło się spotkanie  

• z Klubem Seniora,  

• spotkanie odnośnie dożynek  

• spotkanie MOFT – służące do pozyskiwania środków 

zewnętrznych /grupa Toruńska/ 

• odbywają się zebrania wiejskie, do 30 września musi być 

uchwalony Fundusz Sołecki na 2025r. w każdym sołectwie.  

4. P. Wójt poruszył również sprawę naprawy przystanków 

autobusowych – generalnie zmierzamy do tego, by przystanki 

doprowadzić do odpowiedniego stanu zarówno wizualnego, jak                        

i technicznego /Turzynek, Podole, Siarzewo/, by spełniały swoją rolę. 

W odnawianie przystanków zaangażowali się Sołtysi. 



5. Jeżeli chodzi o Polski Ład – wystąpiliśmy z wnioskiem do Rządowego 

Programu Budowy Dróg /złożony w sierpniu/ - w ramach tego 

projektu złożyliśmy wnioski na dwa zadania: budowa drogi na ul. 

Przedmiejskiej i budowa drogi na ul. Brzozowej. Przyglądając się 

punktacji, która jest stosowana – te dwie drogi mają szanse realnego 

uzyskania dofinansowania -  są to drogi wyższego rzędu. Tym 

bardziej, że ulica Przedmiejska wymaga odwodnienia, zanim 

przystąpimy do budowy nawierzchni.  

5.2. dyskusja   (12:38:39 - 13:57:58) 

Radny Sadowski Krzysztof – poruszył sprawę budowy chodnika na ul. 

Zamkowej. Przejazd jest zrobiony przez ul. Ogrodową, która jest już 

nieprzejezdna, zrobił się tor przeszkód, prosił o interwencję.  

Kolejna sprawa – skrzyżowanie ul. Zamkowa z ul. 700 lecia/ Wiatraczna – 

skrzyżowanie jest nieprzejezdne, /trwają prace drogowe: ułożenie chodnika 

i położenie nawierzchni drogowej/ - Radny sugerował, by wykonawca 

wysypał trochę tłucznia w dziury.  

 

P. Wójt przyznał, że rzeczywiście źle to wygląda. Inwestycję prowadzi 

Powiat, będzie rozmawiał z Zarządem Dróg w tej sprawie. Wcześniej 

rozmawiał też z Dyrektorem w sprawie chodnika, który miał kończyć się                   

3 m przed końcem ulicy Spokojnej, po rozmowach chodnik będzie 

przedłużony do łuku. 

Natomiast ul. Ogrodowa – drogi zostaną wyrównane, trochę to potrwa, ale 

do końca tygodnia zostanie to poprawione /ul. Przedmiejska jest zrobiona, 

ul. Ogrodowa tez będzie równana, jak i pozostałe/.  

 

Radna Marzena Mania – podziękowała za przeniesienie przystanku                             

w Turzynku. Rodzice dzieci dojeżdżających  są bardzo zadowoleni. Wygląda 

to bardzo ładnie. Radna szczególnie podziękowała pracownikowi p. Jackowi 

Kulpie za zaangażowanie przy przenoszeniu przestanku i wyłożenie kostką. 



W poprzedniej kadencji nie udało się tego zrobić, teraz przystanek wreszcie 

został przeniesiony.  

Radna prosiła również o wyrównanie terenu pod plac zabaw. Mieszkańcy 

sołectwa zaangażowali się w budowę ogrodzenia, będziemy bardzo 

wdzięczni. 

Radna wspomniała, by wyrównać drogi w Turzynku i nawieźć kamienia, jeśli 

będzie można.  

 

Radny Sławomir Kosmal – zauważył, że trwa remont ulicy Zamkowej, przy 

tej ulicy stoją 2 stare przystanki. Radny proponował, by ich nie remontować 

a pomyśleć o zakupie nowych.  

 

P. Wójt – powiedział, że ma taki pomysł, by ująć w przyszłorocznym 

budżecie środki na zakup nowych przystanków.  

 

Radny Łukasz Jeliński – powiedział, że 25 września odbędzie się zebranie 

sołeckie sołectwa Raciążek. Wypowiedział się jako  sołtys – widział obecne 

przystanki, są obydwa różne, wygląd ich nie jest najlepszy. Dlatego                               

w planach jest przeznaczenie części funduszu sołeckiego na zakup nowych.  

Kolejna sprawa jaką poruszył Radny to sprawa poprawy warunków 

drogowych w miejscowości Dąbrówka, w miejscu gdzie droga dobiega do 

drogi krajowej. Droga jest mocno podziurawiona. 

 

Radny Krzysztof Sadowski – dot. pkt 9 informacji /Biblioteki/ - Radny 

powiedział, że mamy druga połowę września, były krótkie terminy, by 

wykonać część prac do końca roku kalendarzowego. Czy w ogóle budowa 

tej biblioteki jest realna, czy temat nie jest aktualny. Czy nie warto byłoby 

powrócić do koncepcji wylania stropów w budynku remizy, odszukać 

dokumentację.  



Rozmawialiśmy na ten temat – mają być rozpisane konkursy na przebudowy 

i modernizację obiektów remiz i w ramach wsparcia z Unii Europejskiej 

można byłoby te prace wykonać i bibliotekę przenieść do remizy.  

 

Głos zabrał p. Wójt, który powiedział, że jeżeli chodzi o budowę biblioteki, 

to cały czas sprawa jest w toku. W tę sprawę zaangażowana jest też p. 

Kołtuńska Halina, zawiązała się grupa wspomagająca 22 bibliotek, na chwilę 

obecną nie ma wiążącej decyzji odnośnie zgody na przeniesienie czy 

przedłużenia terminu wykonania i zmiany lokalizacji biblioteki. Także w tym 

roku temat budowy biblioteki jest nierealny, tym bardziej przy zasadzie 

„zaprojektuj wybuduj”. Jesteśmy przygotowani pod względem formalnym, 

bo mamy decyzje o warunkach zabudowy, brakuje decyzji czy będzie można 

wykorzystać pieniądze, które są. Na chwilę obecną brak jest decyzji wiążącej 

od Pani Minister Dziedzictwa Narodowego. Prawdopodobnie w tym roku 

temat będzie nierealny. Być może w przyszłym roku trzeba będzie wrócić 

do pomysłów związanych z przebudową domu strażaka, na tą chwilę p. 

Wójt nie jest w posiadaniu wspomnianej  dokumentacji, o której mówił 

radny Sadowski.  

 

Przewodniczący Rady Gminy – powiedział, że projekt zalania stropu w straży 

robiony był 7-8 lat temu. Jest zdziwiony, że projekt zginął, chyba komuś na 

tym zależało. Podejrzewa kto to zrobił i dlaczego. Uważa, że do tego 

pomysłu należy wrócić, bo jest to dobry pomysł.  

Jeżeli chodzi o Polski Ład – decyzje podejmuje Wójt Gminy, nie może być 

trzech dowódców. 

P. Przewodniczący powiedział, że nie ma go codziennie w Urzędzie, żeby 

patrzeć jakie decyzje podejmuje Wójt – on jest gospodarzem i odpowiada 

za to. Ale uważa, że wykonawca powinien być oddany do sądu, i to sąd 

powinien zdecydować jakie poniosą koszty. W umowę wpisani są 

podwykonawcy i to im trzeba zapłacić. Nie wiadomo, jak by to sąd 



rozstrzygnął jakie koszty i kto ma je ponieść. Trzeba wykazać ile Gmina 

straciła przez te lata.    

P. Przewodniczący przypomniał też sprawę zainstalowania anten na straży, 

o których nikt nie wiedział, i gdzie Gmina straciła również pieniądze.  

Kolejna sprawa – zapłacenie za kontener, którego do tej pory nie ma,  

skarbnik podpisała kontrasygnatę, ktoś kto podpisuje się powinien ponieść 

konsekwencje. Każdy powinien płacić za swoje błędy.  

Następna sprawa – sołtys Niestuszewa nie wykorzystała 10.000zł. /zakup 

działki z funduszu sołeckiego/. Zdaniem Przewodniczącego powinna wpłacić 

do Gminy 4 tys.zł., bo Gmina straciła od 20% do 40% dotacji. 

Ul. Wiśniowa – jest tam duża dziura, jak popada to nie można przejechać 

ciągnikiem. Jeden właściciel postawił kołki, drugi posadził wierzby, a 3m od 

drogi nie można sadzić żadnego drzewa. Pień pochylił się i ciężko 

przejechać. Właściciel zgodził się na wycięcie drzew.   

Ul. Wiatraczna – zrobiona została droga, chodniki a przepompownia 

zrobiona jest w najniższym punkcie. To oczywiste, że przy pierwszej burzy 

zostaną zlane wszystkie silniki i stoi woda, od siedmiu lat o tym wiadomo. 

Dopiero teraz radny Sadowski pisze pisma, jak już od dawna   o tym było 

wiadomo, to nie jest nowy temat, ale trzeba go rozwiązać. 

Takich tematów jest wiele. Np. pies biegający po Niestuszewie, który 

zagryzł już inne psy, o tym mówię też od dawna, ale problemu nikt nie 

potrafi rozwiązać. Kobieta jechała na rowerze i też ją zaatakował, co by 

było gdyby to było dziecko. Zgłosił tego psa Wójtowi do wyłapania, ale 

pies jest nie do złapania.  

 

p. Wójt – powiedział, że o biegającym po wsi psie  była rozmowa. Należałoby 

zgłosić ekipie łapiącej, bo innej możliwości nie ma. 

Jeżeli chodzi o ul. Wiatraczną, skrzyżowanie z ul. Ogrodową – jest 

rzeczywiście dół, trzeba uzupełnić ten odcinek, przy okazji równania drogi. 



Droga przechodzi w odcinek 3,5 m szerokości na różnych odcinkach, drzewa 

rosną w pasie własności pana x. Poobcinane były konary, bo ciągniki nie 

mogły przejechać. Dobrze byłoby, by właściciel usunął te drzewa, nawet 

potrzebne to byłoby, gdy będziemy robili ul. Wiśniową.  

P. Wójt powiedział również, że jest po rozmowach, dot. środków 

niewykorzystanych z Polskiego Ładu, z BGK, który jest „moderatorem” 

tego i to prowadzi. Nie będzie łatwe skuteczne usunięcie firmy, z którą 

była podpisana umowa, by rozpisać nowy przetarg. W pierwszej kolejności 

musimy wykorzystać swoje środki, które były zabezpieczone przez Gminę, 

do udzielonej promesy 9.500.000 zł. Do tej promesy Gmina zabezpieczyła     

w budżecie 600 tys.zł. By dalej realizować to zadanie czyli rozpisać nowe 

postępowanie przetargowe, trzeba w pierwszej kolejności wykorzystać 

swój wkład. To nie będą pieniądze dla firmy, z którą podpisana była 

umowa, a która nie wywiązała się z umowy / bo i tak prawdopodobnie 

znajdziemy się w Sądzie z ta firmą/ ale w umowę wpisani są też 

podwykonawcy, którym należy się zapłata z naszej strony. Jednemu 

podwykonawcy należy się 500 tys.zł., drugiemu 130 tys.zł. Musimy też 

rozliczyć się z inspektorem nadzoru.  

Oczywiście właściciel firmy twierdzi, że wykonał pracę za 2 mln. zł., ale tej 

pracy nie przyjmuję do wiadomości. Przeliczane było to z inspektorami 

nadzoru, którzy próbowali to przeliczyć, wartość może wynieść około                     

1 mln. zł.  

Wracając do wątku budowy dróg, dyskutowano, że należy iść w kierunku 

wykonania nakładki asfaltowej, bez wchodzenia w temat potrójnego 

zamknięcia grysem /zadanie będzie droższe o ok. 20%/, ale jest to lepsza 

technologia, lepsza do wykonania. Ma też tą zaletę, że na rynku 

budownictwa drogowego firm, które robią z nakładką z podbudową czyli 

warstwą wiążącą i ścieralną jest więcej. Poza tym dużo inwestycji                            

z Polskiego Ładu już się kończy.  



Przystępując do przetargu na jesieni tego roku, z perspektywą zrobienia 

dróg w formie nakładki w 2025r. – jest szansa uzyskania dobrej ceny i że 

uda się to zrealizować. Musimy pewne ryzyko technologiczne podjąć. 

Tym bardziej, że dwie ulice: Przedmiejska i Brzozowa będą robione z 

innego programu rządowego - programu budowy dróg. Należy też 

wykonać kanalizację deszczową, bo to jest pewien warunek, który musi 

być zrealizowany. 

P. Wójt rozumie obawy p. Przewodniczącego, że trzeba płacić firmie, która 

naraziła Gminę na straty, nas na stres i nerwy, ale taka jest procedura, i p. 

radca prawny to potwierdzi, że jeżeli jest wpisany podwykonawca                    

w umowie, to pieniądze trzeba będzie zapłacić.  

 

Przewodniczący Rady Gminy – powiedział jeszcze, że jest dużo donosów. 

Na jego osobę przed wyborami do sekretarza, Komisarza Wyborczego były 

pisma, żeby sprawdzić czy  jest karany. Gdybym był karany, to bym nie 

startował na radnego. Zaczynają się też donosy na wsi np. kto czym pali.  

 

Radny Łukasz Jeliński – pytanie skierował do Radcy Prawnego – rozumie, 

że jeżeli chcemy uruchomić pieniądze z Polskiego Ładu i chcemy je 

wypłacić podwykonawcom, żebyśmy sobie „kagańca nie założyli” i czy 

wypłacając możemy iść na drogę sądową z firmą, która nie wykonała tych 

prac. 

 

Radca Prawny – Przemysław Ziemecki – to zależy o jakich sytuacjach 

mówimy. Plan p. Wójta jest taki : w tej chwili jest inwentaryzacja, 

sprawdzenie i ogłoszenie nowego postępowania przetargowego,   

Wprowadzenie nowego postępowania nie będzie stało  na przeszkodzie, 

by prowadzić postępowanie z firmą. Mamy podwykonawców i to są nie 

tylko kwestie prawne ale kwestie inspektorów nadzoru, budowlańców, 

którzy muszą sprawdzić, czy ten materiał został wbudowany. 



Ustawodawca, chcąc ochronić podwykonawców wprowadził taką ochronę. 

Jeżeli podwykonawca został zgłoszony, a inwestor tego zgłoszenia nie 

zakwestionował, to podwykonawcy należy się płatność. Dlatego 

podwykonawcy zgłosili się po pieniądze. Jednak do dnia dzisiejszego żadna 

złotówka nie została wypłacona. Czekamy też na rozwój sytuacji, z jednej 

strony świadomość stanu prawnego, ale znamy też kontekst sytuacyjny, 

który jest zupełnie wyjątkowy.   

Jest też sprawdzane czy cały materiał, który inwestor wziął od 

podwykonawców na konto Gminy Raciążek został w Gminie Raciążek 

wbudowany.    To też będzie kwestia badania prokuratury. 

Niedopuszczalna byłaby sytuacja gdybyśmy mieli czekać na zakończenie 

spraw sądowych, to mogą być lata. Jak najbardziej inwestycja może być 

wykonana w ramach Polskiego Ładu i w tym czasie postępowanie sądowe.  

 

Radny Krzysztof Sadowski – przypomniał /najlepiej będzie wiedział sołtys 

Siarzewa/, że na wkład własny    do Polskiego Ładu na inwestycje drogowe, 

posłużyła promesa, która została uzyskana na budowę drogi w Siarzewie i 

to było 600 tys. zł. Z tego, co pamięta, to nie były środki z naszego 

budżetu, tylko to była promesa na wykonanie drogi w Siarzewie, w 

momencie rozpisania drugiego Polskiego Ładu. Gmina nie posiadała 

środków na wkład własny, żeby pozyskać taką dużą dotację z Państwa, 

Ministerstwo wyraziło zgodę na wkład własny Gminy, gdzie była wskazana 

promesa drogi w Siarzewie. Wychodzi na to, że mieszkańcy Siarzewa 

zostali oszukani, 3 lata temu otrzymali pieniądze na budowę drogi, a 

posłużą na spłacenie podwykonawców dróg w Raciążku, w Turzynku. Więc 

do końca Radny nie jest przekonany, czy pieniądze, które były promesą 

będzie można wykorzystać na spłatę podwykonawców do zupełnie innego 

projektu.  

 

P. Wójt – odczucia mam podobne jak p. Radny powiedział. Jednak 

promesa, która była lat temu 2 czy 3 – te pieniądze mówiąc kolokwialnie 



zostały przejedzone. Tych pieniędzy nie ma. W tej chwili Polskim Ładem 

zajmuje się Minister Finansów, a w jego imieniu działa BGK, i ich 

interesuje, by Gmina miała wkład w wysokości 600 tys. zł. Nie interesuje 

czy to będzie z kredytu, czy z poprzedniej promesy, w budżecie na 2024r. 

zabezpieczona była kwota 700 tys. zł. jako wkład własny w zadanie. Tych 

pieniędzy fizycznie nie ma.  

Jeżeli chcemy realizować zadanie z Polskiego Ładu, gdzie uzyskamy 9.5 

mln. zł. przy wkładzie własnym 700 tys. zł. – musimy tę kwotę w budżecie 

zabezpieczyć. I zgoda jest, ale najpierw musimy uruchomić wkład własny, 

dopiero można rozpisać przetarg.  

Do tego dochodzi umowa z podwykonawcami, na którą ani Wójt, ani Rada  

nie miała wpływu. 

Jeżeli nie wykonamy żadnego ruchu do 15 grudnia – pieniądze przepadną. 

Należy rozpisać procedurę przetargową i zamknąć pewien zakres robót. 

 

Kierownik IT – p. Maciej Malinowski – w kwestii uzupełnienia, chodzi o to, 

byśmy mieli możliwość nowego zrealizowania przetargu, musimy  

najpierw rozliczyć się z podwykonawcami. Uruchomić jakieś kwoty, żeby 

podać o jaką kwotę będziemy wnioskowali w zmianie promesy, promesa 

będzie 9.5 mln. zł. plus nasz wkład własny. W sumie o 1mln.100tys.zł. 

będzie pomniejszona o to, co wypłacimy podwykonawcom.  

Te pieniądze nie przepadły, bo część tego materiału została wbudowana      

w drogi w Gminie. Trzeba ustalić na jaką kwotę i ile zostało wbudowane, 

stanowić to będzie już podbudowę / w Siarzewie to dobrze wyglądało/. 

Przede wszystkim musimy rozliczyć się z podwykonawcami, by 

wnioskować o nową kwotę, pomniejszoną o to, co wydaliśmy. Na ten 

moment nie możemy zmieniać promesy, dopóki nie będziemy do tego 

przygotowani. Przy zmianie promesy otrzymamy termin na wyłonienie 

wykonawcy. Promesa wygląda tak, że musimy w danym terminie 

rozpocząć przetarg i promesa nie przepada. Musimy być przygotowani na 



to, że jeżeli w pierwszym przetargu wykonawca nie został wyłoniony, albo 

zrobienia drobnych korekt zakresu, albo innych nieprzewidzianych 

sytuacji, wyrobić się w terminie. Dlatego trzeba porozliczać się, dopiero 

można dalej działać.  

 

Przewodniczący Rady Gminy – nie rozumie kto wymusza rozliczenie                          

z podwykonawcami.  

 

P. Wójt – tego wymaga BGK, który w imieniu Ministra Finansów zarządza 

tymi pieniędzmi. Tak mówi promesa. Jeżeli „wyrzucimy” wykonawcę, który 

nie realizuje umowy / odstępujemy od umowy/, to na tę chwilę   musimy 

określić jaki zakres  prac wykonał. Można powiedzieć, że nic nie zostało 

wykonane, ale podwykonawcy wystąpią z roszczeniem sądowym. A Gmina 

nie jest od tego, by liczyć ile było transportów. To inspektorzy określą ile 

ton kamienia zostało wbudowane, ile kilometrów zrobione.  

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że częściowo kamień został 

sprzedany, Gmina została oszukana i ma jeszcze zapłacić? 

 

Radna Marzena Mania – zgadza się, że Gmina nie będzie liczyła 

transportów, inspektorzy mają określić ile kamienia zostało wbudowane.              

I to trzeba rozliczyć.  

Radna powiedziała, że była cały czas w kontakcie z inspektorem i mówiła 

jaka grubość kamienia jest położona w Turzynku – 5,4,3,cm i 0. Z panią 

Sołtys chodziły i mierzyły linijką jaka warstwa, na 1km 300m., został 

położony asfalt.     Najgrubiej 5cm, o czym inspektor był poinformowany, 

ale ciągle kłamał. W niektórych tylko miejscach jest 4-5 cm. Reszta została 

rozprzedana. Gmina i były Wójt byli o tym poinformowani. A teraz Gmina 

ma za to zapłacić? To poprzedni Wójt powinien za to zapłacić.  



 

P. Wójt powiedział, że Turzynek nie jest przedmiotem odbioru, nie zaliczył 

tej pracy do odbioru. Uważa, że ta droga nie jest do odbioru. Dochodzi 

kolejny problem – została położona warstwa wiążąca grubości 2cm – jak 

traktować ten element, jeżeli zrobimy postępowanie przetargowe /i być 

może wykonawca nowy potraktuje to jako podbudowę , ale może też 

powiedzieć, że nie chce tego pod budowę, bo ta warstwa asfaltu jemu nie 

pasuje do jego technologii , więc poprzedni wykonawca powinien tą 

warstwę ściągnąć, ale on nie ma nawet środków, by ten asfalt ściągnąć.  

 

Radna Marzena Mania – zgadza się z Wójtem. Nie zna się aż tak bardzo na 

tym, ale jeżeli z Sołtysem zgłasza inspektorowi, że jest 4-5 cm /zależy w 

którym miejscu/ to powinien interweniować. Informowany był również               

o tym p. Malinowski M., pokazywane było jaka jest tam sytuacja. Wszyscy 

przymykali oczy.  

 

P. Malinowski Maciej – wiemy jak to wyglądało. Tam nie było wymaganej 

grubości podkładu. Byłem z inspektorem na badaniach i były robione 

odkrywki grubości warstwy kamienia. Zgadzało się, za to odpowiada 

inspektor nadzoru, bo to Gmina go zatrudnia, by dbał o techniczne 

szczegóły tej budowy i bierze za to odpowiedzialność. Badana była przez 

inspektora grubość w wyznaczonych miejscach , w miejscach, które 

wzbudzały kontrowersje. Finalnie wyszło na to, że grubość podbudowy 

pozwala na wylanie masy asfaltowej. 

Mówiła Pani, że były problemy wcześniej z tą grubością. To też inspektor 

nie dopuszczał do wylewania asfaltu. Wykonawca obiecywał, że wyleje 

więcej asfaltu w zamian za to, że ta podbudowa będzie trochę mniejsza                    

i nasz inspektor nadzoru też na to nie wyraził zgody.  



Dodatkowo wnikliwie analizował m.in. frakcje jaka była położona na ul. 

Przedmiejskiej – tłuczeń nie został odebrany /ze względu na wątpliwości 

co do frakcji tego tłucznia/. Więc inspektor działał bardzo wnikliwie.  

Dlatego p. Malinowski powiedział, że ufa inspektorowi, że podbudowa na 

Turzynku została wykonana dobrze. Jeżeli zaś chodzi o asfalt – był przy 

badaniu, w obecności inspektora było to badanie grubości 

przeprowadzane – na 10 próbek w 5 coś zawsze nie grało. Miejsca były 

wybrane losowo, grubości nie zostały osiągnięte. W niektórych miejscach 

nie ma nawet 1 cm asfaltu. W żadnym wypadku nie nadaje się do odbioru. 

Asfalt został wylany w sposób nienależyty. Szukano rozwiązania. Inspektor 

nadzoru zgodził się, żeby dolać od nowa tą warstwę, druga opcja /również 

sugestia inspektora/, zerwanie tej warstwy, co wiąże się z uszkodzeniem 

podkładu, wtedy grubość podkładu byłaby niewystarczająca. To było 

powodem, że droga nie została odebrana.  

P. Kierownik zwrócił się do p. Radnej – powiedział, że pracownicy opierają 

się na wiedzy inspektora /który ma tę wiedzę i doświadczenie/. Staramy 

się to kontrolować.  

 

Radna Marzena Mania powiedziała, że ma wrażenie, że gdyby zerwano ten 

asfalt to widoczne byłyby nie kamienie, tylko ziemia.  

 

Radny Krzysztof Sadowski – powiedział, że nie trafia do niego fakt, że ktoś 

zgubił czy schował projekt na stropy w domu strażaka. Może znajdzie się 

chociaż faktura księgowa od firmy, która to robiła. Można wystąpić do 

nich, może u nich pozostał jakiś ślad. 

Radny odniósł się również do pkt 19 informacji – pytał dlaczego audyt 

robiony jest tylko na dwóch płaszczyznach: pomocy społecznej i oświaty. 

Czy nie warto było zrobić to kompleksowo i włączyć również 

funkcjonowanie Gminy. Byłby pełny, obiektywny obraz tego, co Wójt 

dostał w spadku, a mieszkańcy dowiedzieliby się gdzie mieszkają. 



P. Wójt – odpowiadając na pierwsze wątpliwości – też jest to niezrozumiałe, 

że  coś było robione , a tego brakuje. Pan kierownik poszukiwał projektu, 

ale go nie znalazł. P. Wójt powiedział, że chciałby mieć tą dokumentację, 

szuka wiedzy, w którym roku było to robione, ewentualnie jaka firma tego 

wykonywała. Nie pracował tu 16 lat, dlatego nie ma tej wiedzy, gdzie może 

to znaleźć, może ktoś wie, kto był wykonawcą projektu. 

Jeżeli chodzi o audyt – robiony jest dla GOPS, przedszkola i szkoły. Audytowi 

nie podlega GOK, klub sportowy. Gmina audyt ma robiony na bieżąco – 

kontrola kompleksowa była skończona wiosną tego roku. A to są koszty. 

Szukamy oszczędności , bo w tym roku  do oświaty będziemy musieli bardzo 

dużo dołożyć. Tu nie chodzi o negowanie szkoły, czy przedszkola, ale jako 

gospodarze musimy szukać oszczędności. Jeśli mamy budować drogi, 

bibliotekę – to z  czego to zrobimy, jeśli do oświaty będziemy 3 mln. zł. 

dopłacali. A dochody własne mamy na poziomie 4mln. 900 tys. zł. Z czego 

robić inwestycje. Gmina jest miejscem dla wszystkich, ale musimy jakąś 

degradację przeprowadzić. Szukamy oszczędności wszędzie.  

 

Przewodniczący Rady Gminy – powiedział, że audyt jest drogi, to nie są 

małe pieniądze, księgowa jest, druga siedzi w szkole i nie wie na czym 

stoimy? 

 

P. Wójt – wyjaśnił, że audyt nie polega na zliczaniu wydatków i dochodów, 

ale jak szukać oszczędności. Czy np. mają być dwie klasy po 12 osób, czy 

jedna i 24 osoby. Do tego stosowane są odpowiednie przepisy, gdzie ja jako 

Wójt nie muszę się na wszystkim znać. Musiałbym siedzieć powiedzmy                     

w szkole przez 3 – 4 miesiące i ją kontrolować i nie wiem czy bym to dobrze 

zrobił, bo nie jestem w tym kierunku wykształcony i przygotowany. 

 

Radny Krzysztof Sadowski – poruszył temat zebrań wiejskich. Na 

wcześniejszej Sesji była rozmowa, że będzie to dobra okazja, aby 



przeprowadzić konsultacje społeczne, by mieszkańcom udostępnić ankietę 

/miała być zrobiona wiele miesięcy temu/ dot. przywrócenia praw miejskich 

dla Raciążka. Nie było przeprowadzonych żadnych konsultacji, a zebrania 

wiejskie były ku temu okazją. Nie zostało to zrobione. Czy jest szansa, by 

temat praw miejskich w końcu ruszyć, od półtora roku o tym się tylko mówi.  

Kolejna sprawa – w funduszu sołeckim sołectwa Raciążek są zapisane 

środki na pomnik , który miał upamiętnić 620 rocznicę pokoju w Raciążku, 

część rzeczy zostało zakupione z funduszu Gminy, trzeba złożyć to w całość 

i wystąpić do Starostwa ze zgłoszeniem o lokalizację. Minęło już tyle czasu, 

za chwilę skończy się rok budżetowy. 

 

Radny Sławomir Kosmal – dot. pkt 8 pytał czy jest możliwość na ul. 

Spokojnej postawienia 1 lampy. Radny powiedział, że już kilka razy o to pytał 

w poprzedniej kadencji.  Za każdym razem otrzymywałem odpowiedź, że 

robiona jest dokumentacja. Jest to kwestia jednego odcinka kabla, jednego 

słupa z lampą – czy nie znajdą się na ten cel pieniądze. Można to zrobić na 

rondzie, które tam jest. Trzeba sprawdzić, czy dokumentacja jest aktualna.  

 

Głos zabrał kierownik IT – p. Maciej Malinowski. Poinformował, że jeżeli 

chodzi o program Rozświetlamy Polskę – dot. to istniejących lamp czyli to 

są lampy, które są we władaniu Gminy i nie zostały wymienione na 

energooszczędne.  

Jeżeli zaś chodzi o budowę nowych lamp  to w funduszu sołeckim sołectwa 

Raciążek są  przewidziane pieniądze na projekty oświetlenia, bo nie mam 

informacji, że mamy projekt na oświetlenie ul. Spokojnej. W budżecie 

sołeckim zostały przewidziane środki na projekt oświetlenia na ul. 

Spokojnej,  ul. Leśnej i na ul. Podgórnej. Na to są pieniądze i to będziemy 

realizować. Jesteśmy umówieni z projektantem. Na oświetlenie było bardzo 

dużo robionych projektów, więc sprawdzi czy na ul. Spokojną też był projekt 

zrobiony.  



Pan Malinowski powiedział, że jest od niedawna na tym stanowisku i musi 

wszystkiego szukać. W poprzednich latach było rozpoczętych wiele 

projektów, wiele inwestycji rozpoczętych, projektów na oświetlenia też 

było dużo, na budowę stropu w domu strażaka. Być może te dokumentacje 

w Urzędzie są, bo nie mogły zniknąć.  

Zaznaczył również, że na 4 osoby w referacie infrastruktury technicznej , 3 

osoby są nowe.  

Myśli, że dokumenty dot. przebudowy remizy też się odnajdą i przekażemy 

pozytywną odpowiedź.  

 

Radna Agnieszka Gierszewska – pytała czy w związku ze zmianą od 02 

września urzędowania naszego Urzędu, nie byłoby możliwości 

dostosowania godziny pracy kasy do godzin pracy Urzędu, tak by 

mieszkańcy mogli w późniejszych porach robić opłaty.  

 

P. Wójt wyjaśnił, że jesteśmy w tej niefortunnej sytuacji, że Bank mamy                     

w Wagańcu i pieniądze trzeba dowieźć w godzinach urzędowania. Kilka lat 

temu punkt bankowy mieliśmy na miejscu, ale został zlikwidowany.  

Teraz musimy dowozić do Wagańca, kasa musi być zamykana godzinę przed 

zamknięciem banku, by zrobić zestawienie bankowe i zdążyć odwieźć 

pieniądze .  

 

Radna Agnieszka Gierszewska pytała kiedy mogą spodziewać się tablic                   

z nazwami ulic na Podolu.  

 

P. Maciej Malinowski powiedział, że obiecał już wcześniej te tablice, ale                        

z różnych przyczyn nie zostało to wykonane. Tablice są zamówione, 

realizacja jest do 14 dni, chodzi o ulice: Piękną, Jasną, Słoneczną i Sosnową. 



 

Przewodniczący Rady Gminy – czy są jeszcze jakieś pytania. 

 

W związku z tym, że Radni nie mieli więcej pytań, Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął dyskusję.   

 

5.3. podjęcie uchwały Nr IV/31/2024 w sprawie przyjęcia 

informacji Wójta Gminy z międzysesyjnej działalności   (13:58:00 - 

13:59:16) 

 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji Wójta Gminy 
z międzysesyjnej działalności 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 17 września 2024 r. czas 13:58:01 - 13:59:16 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 15 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 



3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

 

Uchwała przyjęta została jednogłośnie – 15 głosami za 

 

6. Informacja z wykonania uchwał w okresie międzysesyjnym 

   (13:59:32 - 13:59:38) 

6.1. dyskusja   (13:59:40 - 13:59:58) 

 

 Brak dyskusji Radni nie wnieśli żadnych uwag.  

 

6.2. podjęcie uchwały Nr IV/32/2024 w sprawie przyjęcia 

informacji z wykonania uchwał w okresie międzysesyjnym   (14:00:14 

- 14:01:17) 



 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji z wykonania 
uchwał w okresie międzysesyjnym 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 17 września 2024 r. czas 14:00:16 - 14:01:17 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 15 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 



11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

 

Uchwała przyjęta została jednogłośnie – 15 głosami za 

 

7. Zmiany do budżetu na 2024r.   (14:01:34 - 14:02:14) 

 

7.1. omówienie tematu przez Wójta Gminy   (14:02:17 - 14:02:25) 

P. Wójt powiedział, że temat zmian do budżetu na 2024r. omawiany był na 

Komisjach Rady Gminy. W związku z tym prosił o pytania.  

 

7.2. przedstawienie opinii przez Komisję Budżetu i Rozwoju  

Gospodarczego   (14:02:30 - 14:02:52) 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – radna Marlena 

Kopaczewska powiedziała, że po wysłuchaniu wyjaśnień udzielonych przez 

p. Skarbnik i p. Wójta Komisja jednogłośnie 5 glosami za przyjęła zmiany do 

budżetu na 2024r.  

 

7.3. przedstawienie opinii przez Komisję Rewizyjną   (14:02:55 - 

14:03:18) 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – radny Grzegorz Sobczak – powiedział, 

że Komisja również po wysłuchaniu odpowiedzi udzielonych przez p. 



Skarbnik i p. Wójta – jednogłośnie 5 głosami za przyjęła zmiany do budżetu 

na 2024r.  

7.4. dyskusja   (14:03:20 - 14:07:19) 

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani pytań.  

 

7.5. podjęcie uchwały Nr IV/33/2024 w sprawie przyjęcia zmian 

do budżetu na 2024r.   (14:07:20 - 14:07:36) 

 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian do budżetu na 
2024r. 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 17 września 2024 r. czas 14:07:21 - 14:07:36 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 15 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 



4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

 

Uchwała przyjęta została jednogłośnie – 15 głosami za 

 

8. Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy   (14:07:56 - 14:08:12) 

 

8.1. przedstawienie opinii przez Komisję Skarg, Wniosków                   

i Petycji   (14:08:14 - 14:09:10) 

Przewodniczący Komisji – radny  Łukasz Jeliński odczytał  opinię Komisji – 

zał. do uchwały 

Skarga uznana została za niezasadną. 

 

8.2. dyskusja   (14:09:12 - 14:09:35) 

 Nie wniesiono żadnych pytań czy uwag.  



8.3. podjęcie uchwały Nr IV/34/2024 w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działalność Wójta Gminy Raciążek.   (14:09:36 - 14:10:36) 

 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
Wójta Gminy Raciążek. 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 17 września 2024 r. czas 14:09:38 - 14:10:36 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 11 73.33 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

4 26.67 % nieoddanych 
głosów 

0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta WSTRZYMAŁA SIĘ 

2 Gierszewska Agnieszka WSTRZYMAŁA SIĘ 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 



9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof WSTRZYMAŁ SIĘ 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej WSTRZYMAŁ SIĘ 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

 

Uchwała przyjęta została 11 głosami za 

       4 głosami wstrzymującymi 

       0 głosami przeciwnymi 

   / skargę uznano za bezzasadną/ 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku według 

właściwości w przedmiocie zmiany organizacji ruchu na 

przedłużeniu ulicy Rynkowej w Raciążku   (14:30:15 - 14:31:09) 

 

9.1. omówienie tematu   (14:31:11 - 14:31:14) 

 P. Wójt powiedział, że wpłynął wniosek o zmianę organizacji ruchu na 

przedłużeniu ul. Rynkowej. Po konsultacji z p. Mecenasem sprawę wg 

kompetencji należy przekazać do Starosty Aleksandrowskiego. 

9.2. dyskusja   (14:31:15 - 14:31:33) 

Radni nie wnieśli żadnych pytań.  



9.3. Podjęcie uchwały Nr IV/35/2024 w sprawie przekazania 

wniosku według właściwości w przedmiocie zmiany organizacji 

ruchu na przedłużeniu ulicy Rynkowej w Raciążku   (14:32:20 - 14:32:32) 

 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku według 
właściwości w przedmiocie zmiany organizacji ruchu na 
przedłużeniu ulicy Rynkowej w Raciążku 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 17 września 2024 r. czas 14:32:21 - 14:32:32 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 92.86 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 1 7.14 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 



8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej PRZECIW 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 

 

Uchwała przyjęta została 13 głosami za 

       1 głosem przeciwnym 

       0 głosów wstrzymujących 

    /1 radna wyszła/ 

 

10. Rozpatrzenie petycji w sprawie przebudowy infrastruktury 

kanalizacyjnej na ulicy Wiatracznej w Raciążku   (14:33:00 - 14:33:32) 

 

10.1. przedstawienie opinii przez Komisję Skarg, Wniosków               

i Petycji   (14:33:34 - 14:34:37) 

Przewodniczący Komisji – radny  Łukasz Jeliński odczytał  opinię Komisji – 

zał. do uchwały  

/Komisja uznała petycję za zasadną/ 

 

10.2. dyskusja   (14:34:39 - 14:34:46) 

Radni nie wnieśli żadnych pytań. 



10.3. podjęcie uchwały Nr IV/36/2024 w sprawie 

rozpatrzenia petycji dotyczącej przebudowy infrastruktury 

kanalizacyjnej na ulicy Wiatracznej w Raciążku   (14:35:48 - 14:36:01) 

 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej 
przebudowy infrastruktury kanalizacyjnej na ulicy Wiatracznej 
w Raciążku 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 17 września 2024 r. czas 14:35:49 - 14:36:01 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 



8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 

 

Uchwała przyjęta została jednogłośnie – 14 głosami za 

/petycja zasadna/ 

 

11. Podjęcie uchwały w w sprawie zarządzenia poboru podatków 

w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz określenia 

wynagrodzenia za inkaso.   (14:36:21 - 14:36:32) 

 

11.1. omówienie tematu   (14:36:33 - 14:37:19) 

P. Wójt – powiedział, że Sołtysi powołani zastali m.in. do pobierania 

podatków. W związku z tym od zebranej kwoty otrzymują inkaso. Dlatego 

została wywołana uchwała w treści jaką Państwo otrzymaliście wraz                              

z materiałami na Sesję.  

11.2. przedstawienie opinii przez Przewodniczącą Komisji 

Budżetu i Rozwoju Gospodarczego   (14:38:06 - 14:38:10) 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – radna Marlena 

Kopaczewska powiedziała, że Komisja pozytywnie przyjęła projekt uchwały 

– 5 głosami za 



11.3. dyskusja   (14:38:12 - 14:38:15) 

Radni nie wnieśli żadnych pytań, w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął dyskusję. 

11.4. podjęcie uchwały Nr IV/37/2024 w sprawie zarządzenia 

poboru podatków w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz 

określenia wynagrodzenia za inkaso.   (14:41:00 - 14:41:12) 

 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków w 
drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz określenia 
wynagrodzenia za inkaso. 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 17 września 2024 r. czas 14:41:02 - 14:41:12 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 



5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 

 

Uchwała przyjęta została 14 głosami za /1 radny nieobecny/ 

 

12. Określenie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji 

zabytków   (14:41:31 - 14:41:44) 

 

12.1. omówienie tematu   (14:41:51 - 14:43:15) 

 Głos zabrał Wójt Gminy – powiedział, że wywołana uchwała dotyczy 

środków w ramach promesy na ochronę zabytków. Zarówno Gmina 

Raciążek, jak i Parafia Rzymskokatolicka otrzymała środki finansowe na 

realizację pewnych rzeczy, na ochronę zabytków. Uchwała ustala zasady na 

jakich zgodnie z prawem należy tę dotację przekazać w oparciu o wniosek . 

Jest to uchwała daleko idąca. Obecnie przekazujemy środki Parafii 

Rzymskokatolickiej w Raciążku.  



12.2. przedstawienie opinii przez przewodniczącą Komisji 

Budżetu i Rozwoju Gospodarczego   (14:43:19 - 14:43:40) 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – radna 

Marlena Kopaczewska powiedziała, że Komisja jednogłośnie przyjęła 

projekt uchwały – 5 głosami za. 

12.3. przedstawienie opinii przez przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej   (14:43:47 - 14:44:05) 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – radny Grzegorz Sobczak – powiedział, 

że projekt uchwały został jednogłośnie przyjęty – 5 głosami za 

12.4. dyskusja   (14:44:07 - 14:45:14) 

Radni nie wnieśli żadnych uwag, w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął dyskusję.  

12.5. Podjęcie uchwały Nr IV/38/2024 w sprawie określenia zasad 

udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków.   (14:45:30 - 14:45:51) 

 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania 
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub 
znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków. 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 17 września 2024 r. czas 14:45:42 - 14:45:51 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 



status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 

 

Uchwała przyjęta została 14 głosami za /1 radna nieobecna/ 



13. Informacja Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Ładu i 

Porządku Publicznego z przeprowadzonej kontroli objazdowej 

stanu utrzymania dróg .   (14:46:17 - 14:48:06) 

 

13.1. wystąpienie Przewodniczącego Komisji   (14:48:07 - 14:51:50) 

Informację z przeprowadzonej kontroli objazdowej stanu utrzymania dróg 

odczytał Przewodniczący Komisji – radny Łukasz Korubski – zał. do 

uchwały.  

13.2. dyskusja   (14:51:52 - 15:06:32) 

Radna Monika Szymańska – poprosiła, żeby została uwzględniona,                              

w następnej takiej kontroli objazdowej - ul. Paśniki i ul. Podgórna.  Te dwie 

ulice są zapominane i w ogóle nikt nimi się nie interesuje,  żeby zobaczyć jak 

wygląda ten teren po pracach przez pana Szewczyka. Bardzo bym prosiła, 

żeby po prostu ktoś się zainteresował tymi ulicami , żeby mieszkańcy mieli 

bezpieczny dojazd do swoich domów. 

 

Radny Łukasz Korubski – powiedział, że Komisja przejechała przez 

wszystkie ulice, zrówno przez Paśniki jak i ul Podgórną.  

 Były zgłoszenia, że na ul. Podgórnej wysypany jest gruz do rowu – Komisja 

nie stwierdziła takiego faktu. Celem głównym objazdówki było sprawdzenie 

stanu faktycznego budowy  dróg przez p. Szewczyka. Sprawa jest w toku. 

Nie wiedzieliśmy jak sprawa rozstrzygnie się z dalszymi pracami tej firmy, 

która wykonuje drogi.  

 

P. Wójt – widział protokoł, chociaż dotarł do niego z opóźnieniem. Temat 

jest znany, część prac, ujętych w protokole Komisji jest już zrealizowane lub 

jest w trakcie realizacji, część wymaga zrobienia np. droga do stacji 

kolejowej . 



Jeżeli chodzi o ul. Paśniki i ul. Podgórną. Te drogi zostały przez wykonawcę 

„spaprane”, trochę je wyrównaliśmy, ratujemy doraźnie,  bo już samochody 

„topiły się” i nie było możliwości przejazdu. Kanalizacje, która zaczął ten pan 

robić w pewnym momencie przerwał, zarwał nam studzienki kanalizacyjne. 

Jeżeli chodzi o ul. Paśniki – pomysł był szalony, by przejechać równiarką 

1km 300m /przez firmę, zeszłego roku i od tego czasu wykonawca nic nie 

zrobił/ i zostawić to na „pastwę losu”. Przed zimą musimy doprowadzić 

drogę do odpowiedniego stanu.  

Zresztą to  nie tylko te drogi – na Podolu część dróg też jest nieprzejezdna: 

ul. Sosnowa, Piękna /zrobione „bez głowy”/ a teraz musimy to naprawiać. 

Doraźnie drogi są naprawiane.  Jesteśmy na etapie zwożenia  kamienia, 

przed zimą drogi chcemy „podreperować”.  Musimy jakoś z tego problemu 

wyjść.  

 

Przewodniczący Rady Gminy – powiedział, że śmieci leżą na Paśnikach,                 

w parowie od strony Podzamcza  / w stronę Podola/ – trzeba je 

posprzątać.  

Wspomniał również, że do Gminy wpływają bardzo duże pieniądze za 

wiatraki na Podzamczu i Niestuszewie. Za te pieniądze powinna być 

zrobiona droga. A nikt tego nie bierze pod uwagę.  

 

Radni nie wnieśli więcej pytań do informacji. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję.  

 

13.3. Podjęcie uchwały Nr IV/39/2024 w sprawie przyjęcia 

informacji Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Ładu i 

Porządku Publicznego   z przeprowadzonej kontroli objazdowej 

stanu utrzymania dróg .   (15:06:56 - 15:07:09) 



 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji Komisji 
Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Ładu i Porządku Publicznego 
z przeprowadzonej kontroli objazdowej stanu utrzymania 
dróg . 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 17 września 2024 r. czas 15:06:57 - 15:07:09 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 



10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 

 

Przewodniczący Rady Gminy – uchwała przyjęta została 

     14 głosami za /1 radna nieobecna/ 

 

14. Informacja z przeprowadzonej kontroli przez Komisję 

Rewizyjną   (15:07:26 - 15:07:32) 

 

14.1. wystąpienie Przewodniczącego Komisji   (15:07:34 - 15:12:30) 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – radny Zbigniew Sobczak odczytał 

protokoł z przeprowadzonej kontroli wydatkowania środków na inwestycję: 

przebudowa kotłowni węglowej na gazową , budowa instalacji gazowej                     

w budynku Szkoły Podstawowej wraz z budową zewnętrzną odcinka 

instalacji gazowej – zał. do protokołu.  

14.2. dyskusja   (15:12:31 - 15:20:40) 

P. Wójt powiedział, że jak najbardziej podziela stanowisko Komisji. Uważa, 

że sam pomysł wymiany pieca był zasadny, ale czas wykonania i partycypacji 

– nie uważa za słuszny. Była to inwestycja zrealizowana w 100% ze środków 

Gminnych.  

Dwukrotnie, odkąd jestem Wójtem, próbowałem pozbyć się tego pieca, 

który stoi na zewnątrz. Nawet była propozycja sprzedaży za 4 tys. zł. Gdyby 



wcześniej był sprzedany, to może by jeszcze komuś posłużył. Kwestia 

automatyki to kolejna sprawa.  

 

Radny Łukasz Korubski – powiedział, że rozmawiał ze swoim znajomym, 

który byłby zainteresowany zakupem tego pieca za cenę złomu.  

 

Radny Sobczak Grzegorz pytał czy będzie przetarg na ten piec. 

 

P. Wójt – powiedział, że były ogłoszone 2 przetargi i nikt się  nie zgłosił. Piec 

pójdzie z automatu. W naszym interesie jest byśmy przystąpili do negocjacji, 

bo im dłużej piec będzie stał, tym będzie w gorszym stanie.    W negocjacjach 

nie chciałbym sam uczestniczyć, może ktoś chciałby wziąć w tym udział.  

Radny Sobczak Grzegorz zagłosił chęć udziału w negocjacjach.  

 

Przewodniczący Rady Gminy – prosił o wyjaśnienie o wyjaśnienie o co 

chodzi z tymi umorzeniami 13 rat kredytu.  

 

Radny Sobczak Grzegorz – powiedział, że prosił p. Skarbnik o wyjaśnienie 

tego. Być może to jest wyjaśnione, ale p. Skarbnik jest nieobecna.  

 

P. Wójt – powiedział, że mniej więcej wie o co chodzi – jeżeli spłaci się 

pewną część kredytu, będzie można wystąpić o umorzenie części kredytu. 

Nie ma dokumentów, więc nie chce mówić jak to jest procentowo, czy 

kwotowo. Wrócimy do tematu po powrocie p. Skarbnik z urlopu.  

 

Radny Sobczak Grzegorz – w pkt 6. Komisja wyraźnie zaznaczyła, że do 

umorzenia jest 13% . 



 

P. Wójt – kredyt do spłaty jest jeszcze do 31.12.2037r. , na dzień dzisiejszy 

kwota do spłaty wynosi 986.189 zł. Realizując to zadanie, umowa była tak 

spisana, że najpierw spłacano odsetki , a kwota główna liczona jest od 

miesiąca VII tego roku. Co do umarzalności wyjaśnień udzieli p. Skarbnik.  

 

Radni nie wieli więcej pytań. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję.  

 

14.3. podjęcie uchwały Nr IV/40/2024 w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z przeprowadzonej kontroli przez Komisję 

Rewizyjną   (15:20:57 - 15:21:10) 

 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z 
przeprowadzonej kontroli przez Komisję Rewizyjną 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 17 września 2024 r. czas 15:20:58 - 15:21:10 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

1 6.67 % 



Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 

 

Uchwała przyjęta została 14 głosami za /1 radna nieobecna/  

 

15. Wnioski i zapytania   (15:21:26 - 15:36:23) 

 Głos zabrała p. Sołtys sołectwa Podole – p. Joanna Świtaska – powiedziała, 

że na Podolu była 1 lampa uszkodzona. Trwa postępowanie prowadzone 

przez Policję, co się wydarzyło.  

P. Sołtys chciała wiedzieć, kiedy lampa będzie naprawiona.  



Kolejna sprawa dot. lampy na Podolu 14f, coraz bardziej buja się, zagraża 

to życiu mieszkańców – kiedy zostanie naprawiona.  

Wspomniała o rozmowie wiosną, kiedy mówiła o odcinku drogi na Podolu 

między domem 48d a 46 /na łuku jak się jedzie do 700 lecia/. Rosną tam 

wielkie kasztany, gałęzie nachodzą na drogę, duże samochody przycinają 

gałęzie, które stanowią zagrożenie. Trzeba byłoby tym się zająć.  

Kolejna sprawa – dzikie wysypisko zrobione przez firmę – co dalej. 

Przy tej okazji p. Sołtys podziękowała radnym, Sołtysom i mieszkańcom, 

którzy włączyli się w akcję remontu przystanku na Podolu. 

 

P. Maciej Malinowski – jeżeli chodzi o lampę przy adresie 14f już wcześniej 

była prostowana, m.in. też były naprawiane przy ul. Pięknej , 4 lampy na 

Podolu. Niestety lampa została uszkodzona, jest to uszkodzenie 

mechaniczne. Być  może uda się odnaleźć sprawcę tego zdarzenia                                 

i pociągnięcie go do finansowej odpowiedzialności. Jeżeli chodzi o lampę, 

która była wcześniej uszkodzona – postępowanie jest na ukończeniu, 

prawdopodobnie zostanie umorzone, ze względu na niewykrycie sprawcy. 

Będziemy mogli wystąpić do ubezpieczyciela, wstępnie koszty zostały już 

ustalone  na kwotę 3.500 – 4.000zł.  Na drugą lampę wyceny jeszcze nie ma.  

Może spróbujemy zrobić to z naszych pieniędzy, a później ściągnąć                                   

z ubezpieczyciela.  

Jeżeli chodzi o wysypisko – toczy się cały czas postępowanie. Byliśmy                             

z Policją na wizji lokalnej. P. Szewczyk był wzywany do uprzątnięcia terenu. 

Wszystkie wezwania są bezskuteczne. Jest przeciwko niemu skierowane 

postępowanie do prokuratury . Będziemy go pociągać do 

odpowiedzialności, ale finalnie to my jako Gmina będziemy musieli 

zabezpieczyć środki na to, żeby te śmieci usunąć, bo to my jesteśmy 

właścicielami.  

Jeżeli chodzi o wycinanie poboczy – robimy to sukcesywnie. 



Może w okresie zimowym łatwiej będzie wysłać pracowników do 

posprzątania śmieci, ale w miejsce posprzątane pojawiają się kolejne 

śmieci.  

 

P. Sołtys Turzna - p .Bożena Grzegórska – zgłosiła, że jest problem 

znikającego progu, już 2 razy był naprawiany i znów został uszkodzony, 

brakuje 2 elementów. Kiedy możemy spodziewać się naprawy tego progu. 

 

P. Wójt – powiedział, że sporządzony zostanie zbiorowy wniosek do 

Starosty o zmianę organizacji ruchu /proponuje przeniesienie znaku/  

 

Radny Krzysztof Sadowski pytał czy w ramach środków Rozświetlona Polska 

można wymienić solarną lampę na ul. Wiatracznej, która nie działa, albo 

wymienić na nową.   

 

P. Malinowski Maciej – powiedział, że trwają prace nad wymianą. 

Prawdopodobnie będzie wymieniona. 

Na ul. Leśną też robiony jest projekt, bo ulica jest zaciemniona. Pomyślimy 

z p. Wójtem, może uda się założyć 1-2 lampy.  

 

16. Informacje i komunikaty   (15:36:25 - 15:46:32) 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że były wakacje, ale wpływały 

petycje, wnioski, skargi. Są rzeczy ważne i ważniejsze. Niektórzy nie mają 

co robić. Urząd zalany jest pismami. Ciągle trzeba odpowiadać na pisma, 

nie można zrobić tego , co należy do codziennych prac.  

Jest w posiadaniu protokołu kontroli Urzędu  - czy Komisja Rewizyjna jest 

w stanie to skontrolować, brak jest tam fachowców.  



Przewodniczący Rady Gminy poruszył również temat powodzian                        

i zrobienia zbiórki.  

17. Zamknięcie obrad IV Sesji Rady Gminy Raciążek   (15:46:34 - 

15:46:39) 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady IV Sesji Rady Gminy IX 

kadencji. 

 

 

Protokołowała:     Przewodniczący Rady Gminy 

Beata Wesołowska          Andrzej Sobociński 

 

Wydrukowano z systemu do obsługi posiedzeń stacjonarnych i zdalnych posiedzenia.pl 


